

## Qalaa Holdings Managing Director Karim Sadek Discusses the Potential for Economic Cooperation Between Egypt and the Countries of Sub Saharan Africa

*At a business forum held at the British University in Egypt (BUE), Karim Sadek, Managing Director at Qalaa Holdings participated in a panel discussion that addressed challenges and opportunities for investors in Africa.*



“Egypt understands the development priorities of African states, and is grappling with similar challenges, such as meeting infrastructure needs and catering to an expanding and young population,” said Sadek. “There is no denying that there are significant challenges associated with investing in Africa but the long-term fundamentals which include readily available resources, improved governance, and the world’s largest working-age population mean that there are also very real opportunities particularly when it comes to the energy and infrastructure sectors.”

Sadek went on to note that the annual infrastructure deficit in Africa today stands at more than US\$ 93 billion, of which c. US\$ 17 billion per year is needed to redress the existing efficiency gap in power generation.

The conference was attended by government ministers including the Minister of Higher Education, H.E. Khaled Abdel Ghaffar and the Minister of Planning, H.E. Hala Al-Saeed along with leading members of the business community. Tracing back to its roots as a leading African private equity investor, Qalaa has been directly investing in Africa since 2006 with a number of its investments originating in African economies other than Egypt.

—Ends—

**Qalaa Holdings** (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, Cement, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit [qalaaholdings.com](http://qalaaholdings.com).

**For more information, please contact:**

Ms. Ghada Hammouda  
CMO & Head of Marketing Communications  
Qalaa Holdings

[ghammouda@qalaaholdings.com](mailto:ghammouda@qalaaholdings.com)

Tel: +20 2 2791-4439

Fax: +20 22 791-4448

Mobile: +20 106 662-0002

## كريم صادق العضو المنتدب لشركة القلعة يناقش سبل التعاون الاقتصادي بين مصر ودول جنوب صحراء القارة الأفريقية

خلال مشاركته بفعاليات منتدى الأعمال المنعقد بالجامعة البريطانية في القاهرة، كريم صادق العضو المنتدب لشركة القلعة يسلط الضوء على التحديات والفرص الاستثمارية الواعدة في القارة الأفريقية



قال كريم صادق العضو المنتدب لشركة القلعة أن مصر تتفهم الأولويات التنموية بالدول الأفريقية بل أنها تواجه تحديات مماثلة وهو ما يتضمن تلبية المتطلبات المتعلقة بالبنية التحتية لخدمة التعداد السكاني المتزايد حيث الغلبة للشباب. قطعاً هناك مجموعة من التحديات الهامة المرتبطة بالاستثمار في أفريقيا، غير أن القارة تنفرد بالمقومات والأسس الجذابة التي تطرح فرص النمو طويلة الأجل وتحديداً في قطاعات الطاقة والبنية الأساسية، وذلك بفضل توافر الموارد الطبيعية اللازمة لتشجيع بيئة استثمارية صالحة، إلى جانب صعود جيل جديد من القادة ومعهم تحسن مبادئ وممارسات الحوكمة، بالإضافة إلى التركيبة السكانية الفريدة التي تحظى بها القارة، حيث تمتلك تعداداً سكانياً هو الأكبر والأسرع نمواً في العالم من الكتلة العاملة.

حضر المؤتمر مجموعة من كبار المسؤولين الحكوميين وعلى رأسهم معالي وزير التعليم العالي الدكتور خالد عبد الغفار ومعالي وزيرة التخطيط والمتابعة والإصلاح الإداري الدكتورة هالة السعيد، إلى جانب نخبة من أبرز رواد مجتمع الأعمال في مصر.

وتابع صادق، إن أحد المعوقات التي تواجه الاستثمار في أفريقيا هو ارتفاع العجز في البنية الأساسية حيث بلغ أكثر من ٩٣ مليار دولار سنوياً، ويشمل ذلك ١٧ مليار دولار سنوياً لسد الفجوة الحالية في كفاءة توليد الطاقة.

جدير بالذكر أن السوق المصري يمثل العصب الرئيسي لاستثمارات شركة القلعة منذ نشأتها غير أن الشركة بدأت الاستثمار في الأسواق الأفريقية بصورة مباشرة منذ عام ٢٠٠٦ وتمتلك العديد من الاستثمارات التابعة التي نشأت في أسواق أفريقية خارج السوق المصري.

– نهاية البيان –

شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) هي شركة رائدة في استثمارات الطاقة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا، حيث تركز على قطاعات استراتيجية تتضمن الطاقة، والأسمت، والأغذية، والنقل والدعم اللوجستي، والتعدين. المزيد من المعلومات على الموقع الإلكتروني: [qalaaholdings.com](http://qalaaholdings.com)

للاستعلام والتواصل

السيدة / غادة حمودة

رئيس قطاع التسويق

شركة القلعة (Qalaa Holdings)

[ghammouda@qalaaholdings.com](mailto:ghammouda@qalaaholdings.com)

هاتف: +20 2 2791-4439

فاكس: +20 22 791-4448

محمول: +20 106 662-0002

Twitter: @qalaaholdings